
Menighedsrådsmøde nr. 73/2024 – Vorbasse og Skjoldbjerg sogne  
Tid: tirsdag den 30-01-2024 kl. 19-22 Sted: Vorbasse Sognehus Udsendt: 23-01-2024 

Deltagere:  
Brian Brodersen, Birgit Thomsen, Emmy Schmidt, Erling Jensen, Jens Dalgaard, Jytte Pedersen, Gitte 
Bennebo, Søren Madsen, Karin Saugmann, Bruno Due, Susanne Østbjerg Kargo 
Bilag udsendt:  
 

Referent:  

Jytte Pedersen 
Fraværende 

 
 

Nr. 
 

Dagsorden: Beslutningsreferat: 

1.  
kl. 19:00 

Velkommen til  
Sang valgt Erling 

 

2.  
Kl. 19:05 

Godkendelse af dagsorden  

3.  Orientering: siden sidst Karin har sendt modtagne mails fra den seneste 
periode ud. 

4.  
Kl. 19:10 

Dagens emne: 

Året der er gået – hvordan gik 2023? 

Hvad er der sket i 2023: 

Søren: Vi er færdige med at lægge brosten på 
kirkegården. Der var meget tørke først på året, og 
meget vand sidst på året. 

Erling: Dejligt at se på det slebne gulv i sognehuset. 

Bruno: Var til markedsgudstjeneste for første gang. 
Dejligt at der var mange til gospelkoncert. 

Gitte: Savnede Lucia-koret til 1. søndag i advent. 

Birgit: Var til begravelse i lørdags, det var en rigtig 
god prædiken. 

Karin: Vi manglede Susanne under hendes orlov.  

Susanne: Nød orloven, og det var godt at komme 
tilbage igen. Søren er med ved 
konfirmandundervisningen, og det går rigtig godt. 



Nr. 
 

Dagsorden: Beslutningsreferat: 

Har oplevet at sognehuset er optaget, det bliver 
brugt meget. 

Brian: Der er træer i Skjoldbjerg der er fældet. Der 
har været sat ”demens”-bænk op, men den blev 
flyttet. Der har været udflugt til Vorbasse Kirke fra 
Agerskov, og de havde en fantastisk oplevelse. 

Jens: Personalet gør det godt, og det er let at være 
kontaktperson. 

5.  
Kl. 19:30 
 

Nyt fra Sognepræsten v/Susanne Vi skal planlægge et møde i konfirmandudvalget 
inden vi går hjem. 

Sidste år blev der gået tur 2. påskedag. Vi skal snakke 
om det i gudstjenesteudvalget. 

Susanne laver 3 spørgsmål vedr. 
menighedsrådsarbejde til alle i menighedsrådet, som 
skal i Kirkenyt. Det er forberedelse til 
menighedsrådsvalget. 

Susanne overvejer at få ”malet” Fadervor ude på 
parkeringspladsen eller på sten i græsset, så man 
kan ”gå” den. Susanne hører andre præster, om man 
vil være med til det andre steder. 

6.  
Kl. 19:45 

Nyt fra kirkegården v/Søren 

a. Streaming fra Vorbasse kirke 
b. Snerydning 
c. Mindesamvær i sognehuset 

a. Det har ikke fungeret i en periode, men 
plejehjemmet fik ikke fået gjort opmærksom på 
det. Expert fik det til at fungere til jul, men det 
er ikke en permanent løsning. Der skal købes nyt 
udstyr + afspiller til plejehjemmet. Driftsudgift 
på 2.500 årligt. Søren skaffer et tilbud, og 
derefter søger vi Vorbasse Fonden. Der skal 
søges til uge 9 eller uge 23. 

b. Ved snerydning har Søren en aftale med Søren 
Høgh. Han har dog ikke selv snerydder. Hvad gør 
vi når Søren har fri. 

c. Er der nogen man ved, der evt. kan hjælpe, når 
der er mindesamvær i sognehuset. 

d. Under stormvejr er tagsten og understrygning 
røget af. 4 træer har mistet toppen. 

e. Der var meget positiv respons på julekalenderen 
på kirkens facebookside som Eva lavede. 

f. Projektøren i Skjoldbjerg er flyttet et par gange. 



Nr. 
 

Dagsorden: Beslutningsreferat: 

g. Lynet har slået ned, og ødelagt styringen til 
klokken i Skjoldbjerg. Vi skal kigge på om 
forsikringen dækker. 

7.  
Kl. 20:00 

Udviklingsplaner for kirkegården  

v/ Søren og udvalg  

Søren og Bruno fortæller om udvalgets tanker og 
viser tegninger over det. Der er lavet budget over 
planen. Alle gravstedsejere i området på kirkegården 
har fået besked. Søren regner med at gå i gang efter 
påske. 

8.  
Kl. 20:30 

Orientering om ny måde at fakturere på 
med EAN-nummer v/Jytte 

 

Vi er blevet opfordret til at vi får et EAN-nummer, og 
dermed opretter os til elektroniske betalinger. EAN-
fakturering vil effektuere regnskabsføringen, da 
regnskabsfører i Brandsoft ikke skal skrive hvor 
regning er fra. Oprettelsesgebyr er 995 kr. 

Systemet kan også afsende e-fakturaer, og 
administrere GIAS-aftaler. Prisen for dette er 995 for 
oprettelse og 718 kr. årligt for op til 1.000 
afsendelser. Eva spørges om det er relevant for os. 

9.  
Kl. 20:35 

Ansøgning om overførsel af overskud til 
budget 2024 for planlagte projekter fra 
2023, som endnu ikke er gennemført 
v/Jytte 

Projekter/indkøb der var planlagt for 2023 
gennemgås. Det besluttes at søge provstiudvalget 
om overførsel af midler dertil – under forudsætning 
af overskud for 2023. 

10.  
Kl. 20:45 

Planlagte projekter i 2024 – 
orientering/overblik. 

Oversigt over projekter til 2024 gennemgås. 

11.  
Kl. 20:55 

Provstesyn planlagt til den 1. maj 2024 Det er fra kl. 9 i Skjoldbjerg, og derefter i Vorbasse 
indtil kl. 15. 

12.  
Kl. 21:00 

Gennemgang af udvalg – skal vi ændre 
noget? 

a. Aktivitetsudvalg: Emmy, Erling, 
Birgit og Gitte 

b. Gudstjeneste udvalg: Susanne, 
Emmy, Gitte, Bruno og Karin 

c. Kirkenyt-udvalg: Susanne, Birgit, 
Jytte og Eva 

d. Konfirmandudvalg: Gitte, Emmy, 
Jens, Susanne og Karin 

e. RAMS: Jens 

a. Uændret 
b. Uændret 
c. Uændret 
d. Uændret 
e. Uændret 
f. Uændret 
g. Uændret 
h. Uændret 
i. Uændret 
j. Uændret 



Nr. 
 

Dagsorden: Beslutningsreferat: 

f. Budget/Økonomi: Erling, Brian, 
Karin, Jytte og Susanne 

g. Vorbasse kirkestrategiudvalg: 
Erling, Jens, Brian, Susanne og 
Karin 

h. Udviklingsplaner for kirkegården: 
Erling, Søren, Bruno og Camilla 
Due 

i. Fællesarrangementudvalg med 
Ys-men og KFUM og KFUK: Birgit 

j. Valgbestyrelse: Karin, Gitte og 
Susanne 

13.  
Kl. 21:15 

Evaluering af arrangementer: 

a.  1. søndag i advent i Skjoldbjerg 
b. Julehøjskolesang 11/12 
c. Jul og nytår 
d. Højskolesang 9/1 
e. Skjoldbjerg Kirkes fødselsdag 

21/1 kl. 14  
 

a. En hyggelig gudstjeneste. Adventskransen 
var lidt for lille, det var godt at prøve. Vejret 
var en udfordring. Evt. genoptage de 9 
læsninger. Brian foreslår noget med de 4 
træer ud mod vejen. Måske har Eva ideer. 

b. Det var fint. Det virkede naturligt at gå over i 
kirken. Der var en god stemning. I kirken var 
der en fortælling om salmerne. Der var knap 
100 deltagere. 

c. D. 30/12 var der ikke gudstjeneste her. Der 
var et par stykker der var til stille-
gudstjeneste i Hejnsvig. Det var fint besøgt 
til julegudstjenesterne. 

d. Det gik godt. 
e. Der var ikke så mange folk. 

14.  
Kl. 21:25 

Kommende arrangementer (fra årshjul): 

f. Højskolesang 6/2 
g. Fastelavns gudstjeneste 11/2 
h. Salmestafet 21/2 
i. Familie gudstjeneste 27/2 
j. Konfirmandweekend 1-2/3 
k. Sogneindsamling 10/3 
l. Fællesarrangement m Y´s men og 

KFUM & K d. 12/3 
m. påske 

f. Emmy har styr på det 
g. Kultur & Event kommer, og Søren har styr på 

ophæng til tønderne.  

        Der er en kort nadver-gudstjeneste i            
Skjoldbjerg kl. 9. 

h. Der er fastsat stafetholdere. 
i. Den er planlagt 
j. Er ikke planlagt endnu 
k. Birgit spørger om der er nogle der vil ud og 

samle ind.  
l. Det er der styr på. 
m. Gudstjenesteudvalget aftaler det 



Nr. 
 

Dagsorden: Beslutningsreferat: 

11. 
Kl. 21:35 

Evt. Karin: Distriktsforeningen holder generalforsamling 
med oplægsholder om valg d. 20/2– og der er 
webinar om valg med samme foredragsholder, det 
er dagen før d. 19/2. Hvis man vil med til 
distriktsforeningens generalforsamling, tager 
Susanne imod tilmeldinger. 

Bruno: Vi er blevet spurgt om vi vil holde 
gospelkoncert igen. Evt. 2. påskedag. 

Susanne: Vi plejer at have minikonfirmander lige 
efter konfirmationen. Birgit og Emmy vil gerne 
hjælpe. Det er tirsdage kl. 14.30-16. 

12. 
 

Godkendelse af referatet Godkendt. 

13. 
 Kaffe 
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